
 
 

15. maj 2015 

 

 

I henhold til Inatsisartut forretningsorden § 37, skal jeg hermed stille følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Har man påtænkt en revidering eller fornyelse af hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 8 af 2. 

marts 2009 om beskyttelse og fangst af fugle, især med henblik på fangst lokaliteter, for 

eksempel tænkes der her på edderfuglene i landets regioner? 

2. Har der været nogen former for henvendelse fra interesseorganisationer i forbindelse med 

fangsttidspunkter og en forlængelse heraf? 

(Inatsisartuni medlem, Jens Immanuelsen, Siumut) 

 

 

Begrundelse: 

 

I disse år er reglerne omkring beskyttelse og fangst af fugle strammet godt op, og Hjemmestyrets 

bekendtgørelse der er gældende på området, har medført, at man nu ved selvsyn kan konstatere, at 

antallet af fugle øges mærkbart, især er det edderfulgene der vokser i antal og derfor spørger jeg 

hermed Naalakkersuisut, om de har nogle akutelle planer i forbindelse med ændring af reglerne 

omkring fangst af edderfugle. I disse år er der faktisk så mange edderfugle som aldrig før på hele 

vores kyststrækning. 

 

Endvidere er jeg interesseret i at høre, om der er nogle interesseorganisationer, der har henvendt sig 

med ønske om forslag til ændring af reglerne, idet jeg mener, at interesseorganisationernes viden og 

eventuelle oplysninger omkring fuglene har stor betydning. Og det er på denne baggrund, at jeg 

ønsker at få oplyst, om bekendtgørelsen skal fornys.  

 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage.  

 


